



## DIFI HOLDS CONSULTATIVE MEETING TO ADDRESS NEEDS AND PROTECTION OF THE ARAB FAMILY

**Doha, Qatar, May 20, 2017** - The Doha International Family Institute (DIFI), in collaboration with the Women, Family and Children's Department of the Arab League's General Secretariat, has held a consultative meeting to inform the development of an action plan for the implementation of the 'Platform of Action for the Family in the Arab Region within the Framework of Sustainable Development Goals (2017-2022)'.

The platform for action was adopted by the high-level Ministerial Conference on the Needs and Protection of the Arab Family in Light of Contemporary Changes, held in Sharm El-Sheikh, Egypt, in February 2016.

The consultative meeting was held at the headquarters of the Arab League in Cairo from May 17 – 18, and was attended by social affairs experts from several Arab countries as well as representatives of regional United Nations offices. The experts discussed the thematic priorities of the action plan and the means to mainstream a family perspective in the implementation of the Global Sustainable Development Goals.

"We were delighted to collaborate with the Arab League in organizing this meeting which aims to provide expert insight into this important project. This forms part of our continuous efforts to promote the role of the family and to develop and support evidence informed strategies and policies," said Ms. Noor Al Malki Al Jehani, Executive Director of DIFI.

DIFI, a member of Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF), seeks to support research and policy studies which aim to protect the Arab family.

### Image Captions:

**Image 1:** Ms. Noor Al Malki Al Jehani, Executive Director of DIFI, speaks to attendees at a consultative meeting, held recently at the headquarters of the Arab League in Cairo, to address the needs and protection of the Arab family.

**Image 2:** DIFI representatives and social affairs experts from several Arab countries attend a consultative meeting at the headquarters of the Arab League in Cairo to address the needs and protection of the Arab family.



**Image 3:** DIFI representatives and social affairs experts from several Arab countries, as well as representatives of regional United Nations (UN) offices, gather at a consultative meeting at the headquarters of the Arab League in Cairo to address the needs and protection of the Arab family.

**ENDS**

### **Doha International Family Institute (DIFI)**

The Doha International Family Institute (DIFI), a member of Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF), was established in 2006. The Institute works to strengthen the family through the development and dissemination of high quality research on Arab families, encouraging knowledge exchange on issues relevant to the family and making the family a priority to policy makers through advocacy and outreach at the national, regional and international levels. Among the Institute's most important initiatives are the Annual Conference on the Family; and the OSRA Research Grant in collaboration with the Qatar National Research Fund, an annual research grant which encourages research related to the Arab family and family policy. The Institute has special consultative status with United Nations Economic and Social Council (ECOSOC).

### **Qatar Foundation – Unlocking Human Potential**

Qatar Foundation for Education, Science and Community Development (QF) is a non-profit organization that supports Qatar on its journey to becoming a diversified and sustainable economy. QF strives to serve the people of Qatar and beyond by providing specialized programs across its innovation-focused ecosystem of education, research and development, and community development.

QF was founded in 1995 by His Highness Sheikh Hamad bin Khalifa Al Thani, the Father Emir, and Her Highness Sheikha Moza bint Nasser, who shared the vision to provide Qatar with quality education. Today, QF's world-class education system offers lifelong learning opportunities to community members as young as six months through to doctoral level, enabling graduates to thrive in a global environment and contribute to the nation's development.

QF is also creating a multidisciplinary innovation hub in Qatar, where homegrown researchers are working to address local and global research and development challenges. By promoting a culture of lifelong learning and fostering social engagement through programs that embody Qatari culture, QF is committed to empowering the local community and contributing to a better world for all.



For a complete list of QF's initiatives and projects, visit <http://www.qf.org.qa>



معهد الدوحة الدولي للأسرة  
Doha International Family Institute

عضو في مؤسسة قطر  
Member of Qatar Foundation

## معهد الدوحة الدولي للأسرة يعقد اجتماعاً تشاورياً لتلبية متطلبات الأسرة العربية

الدوحة، قطر، 20 مايو 2017: نظم معهد الدوحة الدولي للأسرة، بالتعاون مع إدارة المرأة والأسرة والطفولة (الأمانة الفنية للجنة الأسرة العربية) في جامعة الدول العربية، اجتماعاً تشاورياً لوضع تصور حول خطة عمل تنفيذية لوثيقة "منهاج العمل للأسرة في المنطقة العربية في إطار أهداف التنمية المستدامة (2017 – 2022)"، وذلك في مقر الأمانة العامة لجامعة الدول العربية بالقاهرة، يومي 17-18 مايو 2017. وقد صدرت وثيقة منهاج العمل عن المؤتمر الوزاري رفيع المستوى حول حماية الأسرة العربية واحتياجاتها في ظل التغيرات المعاصرة، الذي عقد في شرم الشيخ بمصر، يومي 28 و29 فبراير 2016. شارك في الاجتماع سبعة خبراء عرب من تخصصات وخبرات متنوعة، بالإضافة إلى عدد من ممثلي هيئات الأمم المتحدة الإقليمية. وقد عكف المعهد والأمانة الفنية على العمل سوياً للخروج من هذا الاجتماع بتصور لمشروع خطة العمل التنفيذية لمنهاج العمل المشار إليه. وفي هذا الصدد، علقت السيدة نور المالكي الجهني، المدير التنفيذي لمعهد الدوحة الدولي للأسرة، بالقول: "لقد سعدنا بالتعاون مع جامعة الدول العربية في تنظيم هذا الاجتماع، الذي يهدف لتوفير المشورة حول هذا المشروع المهم. ويأتي ذلك في إطار جهودنا الدائمة للترويج لدور الأسرة وتطوير الاستراتيجيات والسياسات المستندة إلى الأدلة". وتجدر الإشارة إلى أن معهد الدوحة الدولي للأسرة، عضو مؤسسة قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع، يعمل على دعم البحوث والسياسات التي من شأنها حماية العائلة العربية وصيانة دورها.

**تعليق الصور:**

**صورة 1:** السيدة نور المالكي الجهني، المدير التنفيذي لمعهد الدوحة الدولي للأسرة، تتحدث أمام الحاضرين خلال اجتماع تشاوري عُقد مؤخراً بمقر الأمانة العامة لجامعة الدول العربية بالقاهرة، لمناقشة احتياجات الأسرة العربية.

**صورة 2:** ممثلو معهد الدوحة الدولي للأسرة وخبراء في الشؤون الاجتماعية من دول عربية مختلفة خلال اجتماع تشاوري بمقر الأمانة العامة لجامعة الدول العربية بالقاهرة، لمناقشة احتياجات الأسرة العربية.

**صورة 3:** ممثلو معهد الدوحة الدولي للأسرة وخبراء في الشؤون الاجتماعية من دول عربية مختلفة وممثلو هيئات الأمم المتحدة الإقليمية خلال اجتماع تشاوري بمقر الأمانة العامة لجامعة الدول العربية بالقاهرة، لمناقشة احتياجات الأسرة العربية.

- انتهى -

#### مؤسسة قطر – إطلاق قدرات الإنسان

مؤسسة قطر للتربية والعلوم وتنمية المجتمع هي منظمة غير ربحية تدعم دولة قطر في مسيرتها نحو بناء اقتصاد متنوع ومستدام. وتسعى المؤسسة لتلبية احتياجات الشعب القطري والعالم، من خلال توفير برامج متخصصة، تركز على بيئة ابتكارية تجمع ما بين التعليم، والبحوث والتطوير، والتنمية المجتمعية.

تأسست مؤسسة قطر في عام 1995 بناء على رؤية حكيمة تشاركها صاحب السمو الأمير الوالد الشيخ حمد بن خليفة آل ثاني وصاحبة السمو الشيخة موزا بنت ناصر تقوم على توفير تعليم نوعي لأبناء قطر. واليوم، يوفر نظام مؤسسة قطر التعليمي الراقي فرص التعلم مدى الحياة لأفراد المجتمع، بدءاً من سن الستة أشهر وحتى الدكتوراه، لتمكينهم من المنافسة في بيئة عالمية، والمساهمة في تنمية وطنهم.

كما أنشأت مؤسسة قطر صرحاً متعدد التخصصات للابتكار في قطر، يعمل فيه الباحثون المحليون على مجابهة التحديات الوطنية والعالمية الملحة. وعبر نشر ثقافة التعلم مدى الحياة، وتحفيز المشاركة المجتمعية في برامج تدعم الثقافة القطرية، تمكن مؤسسة قطر المجتمع المحلي، وتساهم في بناء عالم أفضل.

للاطلاع على مبادرات مؤسسة قطر ومشاريعها، يُرجى زيارة الموقع الإلكتروني <http://www.qf.org.qa>